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\\\ MILANÓWEK, OTRĘBUSY 

Po tym, jak u jednego  
z pracowników Przedszkola 
Miejskiego nr 1 w Milanówku 
wykryto obecność wirusa  
SARS-CoV-2, 66 osób trafiło  
na kwarantannę. Na szczęście 
nie doszło do dalszych  
zakażeń. Gorzej wygląda 
sytuacja w zespole „Mazowsze”, 
gdzie zachorowało 22 z 40 
chórzystów.    

O zachorowaniu pracownika mila-
nowskiej placówki informowali-

śmy w ubiegłym tygodniu. 

W przedszkolu i w chórze

22 z 40 chórzystów „Mazowsza” jest zakażonych koronawirusem 
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Wyniki budżetu 
obywatelskiego

Dworek Skarbków do renowacji

Konserwator oczekuje m.in. wymiany stolarki okiennej, odwodnienia piwnic  
i naprawy ubytków w elewacji
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Grodziski magistrat szuka 
wykonawcy, który zajmie się 
projektem odnowienia  
 XVIII-wiecznego Dworku 
Skarbków.   

D worek przy ul. Okulickiego to je-
den z najcenniejszych zabytków 

Grodziska. Powstał w drugiej połowie 
XVIII wieku po tym, jak spłonęła znaj-
dująca się w tym miejscu siedziba rodu 
Mokronoskich. Wnętrza dworku zapro-
jektował w 1761 r. Charles Pierre Co-
ustou, nadworny architekt Ludwika XVI. 

Realizowanych jest wiele projektów integrujących lokalną społeczność
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\\\ PRUSZKÓW

dokończenie na str. 3
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\\\ KOMORÓW  

Kilka tygodni temu  
mieszkanka Komorowa 
Antonina Miaskowska 
świętowała setne urodziny.  
Z tej okazji z życzeniami  
i upominkiem odwiedziła 
ją wójt gminy Michałowice 
Małgorzata Pachecka.   

P rzy okazji kolejnych urodzin skła-
damy życzenia zdrowia i wielu 

wspaniałości i obowiązkowo śpiewa-
my „100 lat”. Nie da się ukryć, że każdy 
wiek ma swoje prawa. Osoby starsze 
są dla nas prawdziwym skarbem, po-
nieważ dzielą się z nami swoją wiedzą 
i doświadczeniami. Niektórzy seniorzy 
bardzo aktywnie spędzają swoją jesień 
życia i nie ukrywają, że inaczej nie po-
trafią. Czasami zawstydzają młodszych 
swoim optymizmem i gotowością do 
działania.

Niezwykłym przeżyciem jest 
uczestniczenie w uroczystości setnych 
urodzin. Mieszkanka Komorowa An-
tonina Miaskowska 28 lipca skończyła 

100 lat. Otrzymała wiele ciepłych ży-
czeń, a sama wszystkich obdarowywała 
serdecznym uśmiechem. Z tej szczegól-
nej okazji panią Antoninę odwiedziła 
wójt Michałowic Małgorzata Pachecka, 
która w imieniu mieszkańców gminy 
przekazała życzenia i kwiaty.

Spotkanie było okazją do serdecz-
nych rozmów. – Pani Antonina jest 

skarbnicą wiedzy o naszej okolicy, a 
także ciekawych czasach, w których 
upłynęły jej lata młodości. Niejedna 
osoba mogłaby pozazdrościć Jubilatce 
bystrości umysłu i świetnej pamięci. 
Opowieści z jej życia słuchaliśmy z za-
partym tchem – zaznacza wójt Micha-
łowic Małgorzata Pachecka.

Artur Szpuda

100 lat mieszkanki Komorowa

Wójt Pachecka i pani Antonina Miaskowska
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI  

Na ul. 11 Listopada pojawiły 
się nowe elementy małej 
architektury. Czym są parklety  
i skąd się wzięły?   

I dea parkletów narodziła się w San 
Francisco w 2005 r. Pomysłodawca-

mi byli miejscy aktywiści, którzy pierw-
szy taki obiekt postawili w ramach akcji 
Park(ing), postulującej odzyskiwanie 
miejskich przestrzeni dla pieszych. 
Miasto podchwyciło projekt i wkrótce 
zaczęło stawiać podobne  instalacje. Z 
czasem parklety rozpowszechniły się 
na całym świecie. W Polsce pierwszy 
parklet stanął w 2016 r. w Łodzi. 

Czemu mają służyć parklety? Za-
łożenie jest proste: dawać przestrzeń 
rekreacyjną tam, gdzie jej brak. To nieja-
ko „przedłużenie” chodnika z ławkami, 
odrobiną zieleni, czasem stojakami na 
rowery. Mieszkańcy i turyści zyskują 
w ten sposób miejsce, w którym mo-
gą odpocząć i cieszyć się atmosferą  
miasta. 

Teraz parklety stanęły również na 
grodziskim deptaku. Jak zapewniają 
urzędnicy, obiekty są skonstruowane 
modułowo, co pozwala na ich demontaż 
i przenoszenie w różne miejsca, stosow-
nie do potrzeb. Parklety przy ul. 11 Li-
stopada wyglądem przypominają altan-
ki z drewnianym szkieletem, podłogą, 
siedziskami i stolikiem. Zamontowano 
w nich również donice z zielenią. Całość 
pokrywa płócienne zadaszenie, dające 
schronienie przed słońcem. 

Pomysł przypadł mieszkańcom do 
gustu, choć nie zabrakło krytycznych 
głosów. Niektórzy zwracają uwagę, że 
parklety już zostały zawłaszczone przez 

tzw. „lokalny koloryt”, który w nowych 
altankach śpi, pije alkohol, a nawet od-
daje się potrzebom fizjologicznym. Inni 
sugerują, że lepszym miejscem dla tego 
typu konstrukcji byłyby np. Stawy Wal-
czewskiego, co jednak kłóci się z samą 
ideą parkletów. 

Nowe instalacje to kolejny krok w 
stronę rewitalizacji miejskiego deptaka. 
Miasto powoli realizuje kolejne pomy-
sły na ożywienie tej części Grodziska. 
Warto więc uzbroić się w cierpliwość 
i obserwować, jak zmienia się miejski 
krajobraz. 

Karolina Hofman

Parklety na deptaku

Konstrukcja parkletów jest modułowa, co pozwala na ich demontaż  
i przeniesienie w inne miejsce
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Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemio-
logiczna w Grodzisku zdecydowała się 
poddać kwarantannie prawie 70 osób, 
które miały kontakt z zakażonym. 
Głównie były to dzieci uczęszczające 
do przedszkola oraz ich rodziny i opie-
kunowie. Wszystkim zarządzono testy, 
placówka przeszła kompleksową de-
zynfekcję, a sala, w której pracowała za-
rażona osoba, została wyłączona z użyt-
ku. – Pracownik przedszkola został ob-
jęty kwarantanną, z powodu kontaktu 
z osobami zarażonymi w czasie pobytu 
na wakacjach – informuje burmistrz Mi-
lanówka Piotr Remiszewski. Testy prze-
prowadzono 12 i 13 sierpnia. Wszystkie 
wyniki okazały się na szczęście nega-
tywne. – Wszystkie osoby przebywa-
jące na kwarantannie zostały poddane 
testom laboratoryjnym. Kwarantanną 
objęto 19 dzieci wraz z rodzinami oraz 
3 pracowników przedszkola wraz z ro-
dzinami. Dzięki życzliwości rodziców i 
pracowników uzyskałam informację, 
że wszystkie wyniki testów są ujemne. 
Wszyscy poddani testom są zdrowi. 
Dziękuję rodzicom i pracownikom za 
serdeczny kontakt. Dobrze, że w trud-
nych chwilach potrafimy się wspierać. 
Życzę szybkiego powrotu do zdrowia 

choremu pracownikowi – napisała w 
komunikacie dyrektor milanowskiej 
placówki Dorota Malarska.

Mniej szczęścia mieli członkowie 
Państwowego Zespołu Ludowego Pieś-
ni i Tańca „Mazowsze”. Połowa śpiewa-
ków występujących w chórze uzyskała 
pozytywny wynik testu na COVID-19. 

Jak informuje rzeczniczka PZPiT 
„Mazowsze” Katarzyna Pasieczna, te-
stom poddano wszystkich artystów. 
Wszystkie potwierdzone przypadki to 
członkowie chóru, w pozostałych zespo-
łach nie doszło do zakażeń. W chórze 
występuje 40 osób, wszystkie zostały 
poddane kwarantannie. Zespół pozo-
staje też w stałym kontakcie z inspekcją 
sanitarną. Ośrodek w Otrębusach został 
zamknięty i poddany pełnej dezynfekcji.

Pasieczna zwraca również uwagę, 
że do zakażeń doszło tylko tam, gdzie 
artyści przebywali bez masek, czyli pod-
czas prób śpiewu. Nie zaraziła się żadna 
osoba, z którą śpiewacy przebywali w 
korytarzach, gdzie wszyscy obowiąz-
kowo muszą nosić maseczki. 

Stan wszystkich chorych jest na tyle 
dobry, że nie wymaga hospitalizacji. 

Karolina Hofman

W przedszkolu 
i w chórze

\\\ SZKOŁA MA WYKONAWCĘ 
Grodziski magistrat otworzył oferty w przetargu na budowę szkoły w Szczęs-
nem. Zgłosiło się aż 19 firm. Zwycięska firma otrzyma za realizację nieco 
ponad 10 mln zł.  
Przetarg został ogłoszony na początku lipca. Gmina w pierwszym etapie chce posta-
wić budynek, w którym docelowo będzie działać przedszkole. Na początek jednak 
zostanie tu tymczasowo otwarta szkoła podstawowa dla klas 1-3. Oprócz tego ma 
powstać łącznik, który w przyszłości zepnie ze sobą budynki podstawówki i przed-
szkola. Wykonawca zajmie się również budową tymczasowych boisk, chodników i 
parkingu, a także ogrodzi i oświetli teren placówki oraz zainstaluje monitoring. Na 
ten etap budowy gmina zabezpieczyła w budżecie 13 mln zł. 
W przetargu zgłosiło się 19 oferentów. Zaproponowane kwoty wahały się od 10 do 
ponad 18 milionów złotych. Ostatecznie gmina zdecydowała się powierzyć zadanie 
firmie Linder Polska Sp. z o.o., która za realizację pierwszego etapu otrzyma prawie 
10,4 mln zł. Prace powinny ruszyć krótko po podpisaniu umowy z wykonawcą. 
Zgodnie z dokumentacją prace powinny zakończyć się do 10 grudnia przyszłego 
roku, a do 31 grudnia mają nastąpić odbiory końcowe. Uczniowie przekroczą więc 
progi nowej szkoły w 2022 r. 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Czemu mają służyć 
parklety? Założenie jest 

proste: dawać przestrzeń 
rekreacyjną tam, gdzie  

jej brak

dokończenie ze str. 1
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Obecny kształt dworek zawdzięcza 
Izabelli z Poniatowskich Branickiej, 
która po śmierci męża zamieszkała tu 
z Andrzejem Mokronoskim. 

Kolejne dwa stulecia były burzli-
wym okresem w dziejach. Barokowo-
-klasycystyczny dworek kilkakrotnie 
zmieniał właścicieli. Do lat 50. ubiegłego 
stulecia znajdował sie w rękach rodzin 
Jamiołowskich i Smoleńskich. W 1953 
r. decyzją wywłaszczeniową stał się 
własnością Skarbu Państwa i wówczas 
przeprowadzono gruntowny remont. 
Swoją siedzibę mieli tu później harcerze 
ZHP, mieściło się tutaj również muze-
um regionalne i lokalny oddział PTTK. 
W latach 90. dworek przeszedł w ręce 
prywatne; nowy inwestor planował ot-
worzyć tu restaurację. Plany jednak nie 
doszły do skutku, a właściciel zaniedbał 
majątek. Gmina wstąpiła wówczas na 
drogę sądową i odzyskała zabytkowy 
dworek. W latach 2002-2004 przepro-
wadzono kolejną renowację. Udało się 
ocalić m.in.  części oryginalnego wypo-
sażenia oraz dekoracje, w tym pełne 
symboliki polichromie autorstwa Jana 
Bogumiła Plerscha. 

Niedawno konserwator zabytków 
wydał decyzję o konieczności pilnych 
napraw niektórych elementów dwor-
ku. W budynku musi m.in. zostać wy-
mieniona stolarka okienna i drzwiowa, 

należy wymienić również część dachu. 
Sporo pracy wymagają piwnice, w któ-
rych trzeba poprawić odwodnienie i 
wentylację i odnowić ściany. Konserwa-
tor oczekuje również naprawy spękanej 

elewacji zewnętrznej i ogrodzenia oraz 
uzupełnienia ubytków przy schodach. 

Władze Grodziska ogłosiły właśnie 
przetarg na dokumentację projektową. 
Projekt powinien powstać w ciągu pół 
roku od podpisania umowy. Następnie 
magistrat będzie mógł szukać wyko-
nawcy, który podejmie się renowacji za-
bytkowego dworku przy ul. Okulickiego. 

Tymczasem powoli dobiegają końca 
prace wokół innego odnawianego przez 
magistrat zabytku. Remont Dworku 
Chełmońskiego w Adamowiźnie powi-
nien zakończyć się na przełomie wrześ-
nia i października. 

Karolina Hofman

Dworek Skarbków 
do renowacji \\\ PRUSZKÓW 

Władze Pruszkowa planują 
budowę miejsca na udzielanie 
ślubów plenerowych w Parku 
Potulickich. Modernizacja czeka 
również Park Kościuszki.   

W 91. wydaniu Przeglądu Regio-
nalnego informowaliśmy o pla-

nowanych zmianach w pruszkowskich 
parkach. Obecnie prowadzone są prace 
nad projektami zagospodarowania te-
renów. Park Potulickich i Park Kościusz-
ki są miejscami chętnie odwiedzanymi 
przez mieszkańców, którzy wybierają 
się na spacer. Na wspomnianych te-
renach zielonych można skorzystać z 
szeregu atrakcji. 

Coraz popularniejsze stają się śluby 
plenerowe. Młoda para szuka miejsca, 
w którym będzie mogła powiedzieć 
sobie „tak”. Taki teren ma powstać w 
ramach modernizacji Potulika. – Park 
Potulickich znajduje się na pierwszym 
etapie projektowania, który zakłada 
zagospodarowania części Parku Po-
tulickich w Pruszkowie (od pałacu do 
stawu). Planowana jest budowa miejsca 
na udzielanie ślubów plenerowych na 
tyłach pałacyku, odtworzenie starych 
alejek oraz modernizacja istniejących. 
Koncepcja Potulika zakłada też pie-
lęgnację istniejącej zieleni, wykonania 
nowych nasadzeń, montaż oświetlenia, 
nowych ławek i koszy na śmieci. Prag-
nę, aby park, który został uznany za za-
bytek i wpisany do rejestru zabytków, 
zachował swój wyjątkowy charakter, 
podkreślając niezwykłość ukształtowa-
nia terenu oraz naturalny układ wodny 

– tłumaczy nam prezydent Pruszkowa 
Paweł Makuch.

W Parku Kościuszki również szyku-
ją się ciekawe zmiany. Z pewnością za-

dowoleni będą z nich najmłodsi miesz-
kańcy miasta. – Jeśli chodzi o projekt 
zagospodarowania Parku Kościuszki 
w Pruszkowie w obrębie 21, zakłada 

on budowę alejek parkowych, oświet-
lenia oraz montaż elementów małej 
architektury. Dodatkowo planowana 
jest budowa placów zabaw, które ma-
ją zastąpić istniejące już place zabaw 
dla dzieci, a także modernizacja boiska, 
montaż urządzeń siłowni plenerowej, 
stolików piknikowych oraz urządzeń 
sprawnościowych dla dzieci – wylicza 
Paweł Makuch.

Prezydent liczy, że po zmianach te-
reny będą cieszyły się popularnością. – 
Jednocześnie chciałbym by nasze parki 
stanowiły swoiste zaproszenie nie tylko 
dla pruszkowian, ale też i dla mieszkań-
ców sąsiednich gmin – wyraża nadzieję 
prezydent Pruszkowa.

Warto również wspomnieć, że 
mieszkańcy mogą już podziwiać park 
sensoryczny przy ul. Wapiennej.

Artur Szpuda

Śluby plenerowe w parku

Śluby plenerowe odbywałyby się w Parku Potulickich

„Planowana jest budowa 
miejsca na udzielanie 
ślubów plenerowych 
na tyłach Pałacyku, 

odtworzenie starych 
alejek oraz modernizacja 

istniejących”

\\\ W PIASTOWIE POWSTAJE MCDONALD’S 
Nieopodal parku handlowego Piast rozpoczęły się prace budowlane. Inwestorem jest McDonald’s Polska Sp. z o.o.  
Teren przy ul. Warszawskiej został już wygrodzony, pojawiły się pierwsze wykopy. Aktualnie na miejsce zwożone są materiały 
budowlane. Wjazd na teren restauracji będzie się odbywał przez parking parku handlowego, projekt nie przewiduje bezpo-
średniego dojazdu z ul. Warszawskiej.
W Polsce sieć McDonald’s działa od 1992 r., kiedy otwarto pierwszą restaurację w warszawskim Sezamie. Obecnie liczy już 
ponad 400 punktów i wciąż powstają kolejne. Koszt wybudowania nowej restauracji to ok. 6-7 mln zł. Firma zatrudnia blisko 
23 tysiące pracowników.
Restauracja w Piastowie będzie ósmą placówką sieci na terenie powiatu pruszkowskiego. Obecnie McDonald’s ma dwie 
restauracje w Pruszkowie, dwie w Jankach, dwie przy węźle A2 w Kotowicach oraz jedną w Nadarzynie, przy centrum PTAK.

\\\ PIASTÓW

W budynku musi m.in. 
zostać wymieniona 

stolarka okienna  
i drzwiowa, należy 
wymienić również  

część dachu

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ PRUSZKÓW

Znamy wyniki budżetu 
obywatelskiego Pruszkowa  
na rok 2021 roku. Do realizacji 
wybrano 26 projektów.   

B udżet obywatelski to mechanizm, 
który pozwala wpływać mieszkań-

com na otaczającą ich rzeczywistość. 
W ramach procedury zgłaszają swoje 
pomysły, które po spełnieniu wymogów 
formalnych poddawane są pod głoso-
wanie. Mimo pandemii koronawirusa, 
w Pruszkowie udało się przeprowadzić 
działania związane z V edycją budżetu 
obywatelskiego. W lipcu mieszkańcy 
mogli głosować na projekty, których 
było 44. Łącznie przyznano 30 258 
punktów, w tym 29 279 ważnych i 979 
nieważnych.

Poznajmy zatem wyniki głosowa-
nia. W obszarze I (Gąsin) 959 punktów 
otrzymała Seniorada, czyli działania na 
rzecz seniorów. W ramach projektu pla-
nowane jest przeprowadzenie zabaw 

tanecznych, wyjść do kina, instytucji 
kultury czy zorganizowanie wycieczki. 
Koszt to 72,4 tys. zł. Ponadto, zakupione 
zostaną defibrylatory (17,5 tys, zł) oraz 
zaplanowano pomoc w przejściu przez 
skrzyżowanie na ul. Promyka dla dzieci 
ze szkoły podstawowej (37,1 tys. zł). 
Najwięcej głosów w obszarze II, czyli 
Żbików-Gąsin zdobył projekt związany 
z organizacją Seniorady – 2374 punk-
ty. Przewidywany koszt to ponad 118 
tys. zł. Za 120 tys. zł w Parku Mazowsze 
mają powstać dwa nowoczesne boiska 
do gry w teqball. Projekt otrzymał 1167 
punktów. Mieszkańcy wybrali również 
zgłoszenia związane z zakupem defi-
brylatorów oraz zegara słonecznego 
„dziewiątka” na terenie szkoły przy ul. 
Mostowej.

Mieszkańcy Malich i Tworek wy-
brali działania związane z aktywizacją 
i integracją lokalnej społeczności, czyli 
świetlicę osiedlową. To kontynuacja 
wcześniejszych projektów. Tegoroczny 
otrzymał 1811 punktów, a jego koszt to 
120 tys. zł. Drugie miejsce zajął projekt 
„Infrastruktura Malich 2021”. W ramach 
projektu za blisko 119 tys. zł zostanie 
wykonana instalacja dystrybutora z 
wody pitnej w pasie drogi przy boisku 
na ul. Spacerowej, ławeczka Bogusława 
Stanisławskiego (w miarę możliwości 

ustawiona nad Utratą), nasadzenia 
drzew oraz liniowy street workout przy 
ul. Błękitnej. W tym obszarze miesz-
kańcy wybrali również realizację plac 
zabaw dla dzieci przy Szkole Podstawo-
wej nr 1 (115 tys. zł) oraz Pruszkowską 
Biblioteczkę Plenerową (6,1 tys. zł) na 
placu zabaw u zbiegu ul. Partyzantów i 
ul. Wapiennej.

W obszarze Ostoja Porcelit 908 
punktów zdobył projekt „Miejsce kulty-
wujące pamięć ZPS Porcelit Pruszków”. 
Za 9 tys. zł mają zostać wykonane tab-
lice historyczne, które pojawią się na 
ogrodzeniu targowiska miejskiego przy 
ul. Komorowskiej. Ponadto, mieszkańcy 
wybrali progi zwalniające na ul. Ireny 
(26 tys. zł) oraz kursy języka angielskie-
go i portugalskiego (ponad 118 tys. zł). 
W obszarze V (Centrum) 1580 punktów 
zdobyła Seniorada. Mieszkańcy wybrali 
również wykonanie plaży miejskiej ze 
stałymi leżakami i hamakami pomię-
dzy ul. Różaną oraz torami kolejowymi. 
Koszt 110 tys. zł. Trzecia lokata w tym 
obszarze dla projektu „PDF – Pruszkow-

ski Dzień Folkloru”, czyli jednodniowe 
wydarzenie plenerowe z koncertami 
związanymi z folklorem i kulturą ludo-
wą (120 tys. zł). Ponadto, w głosowaniu 
wybrano Pruszkowską Biblioteczką Ple-
nerową na skwerze naprzeciw urzędu 
miasta oraz samoobsługowej stacji na-
prawy rowerów przy stacji WKD.

W obszarze Stare Śródmieście 967 
punktów zdobył projekt związany z 
publikacją z okazji 100-lecia liceum 
im. T. Zana. Szacunkowy koszt ponad 
59 tys. zł. Kolejne miejsce zajął projekt 
związany z organizacją wesołych po-
ranków na trawie dla dzieci w Parku 
Kościuszki. Wydarzenie obejmuje dwa 
spotkania w wakacyjne soboty. Również 
na terenie Parku Kościuszki miałaby się 
pojawić biblioteczka plenerowa. W ob-
szarze VII (osiedle Staszica Bolesława 
Prusa) 2985 punktów zdobył projekt 
Aktywny Seniora (120 tys. zł). Miesz-
kańcy wybrali również wykonanie pla-
cu zabaw dla dzieci starszych w Parku 
Żwirowisko, zakup defibrylatorów oraz 
montaż zadaszonej wiaty rowerowej na 
os. Staszica.

W puli środków budżetu obywatel-
skiego było ponad 1,8 mln zł. Rozdyspo-
nowano dokładnie 1 795 478 zł.

Artur Szpuda

Wyniki budżetu 
obywatelskiego

zaprojektujMYPruszków

ZAPROSZENIE PREZYDENTA MIASTA PRUSZKOWA 
DO SKŁADANIA WNIOSKÓW

W związku ze sporządzanym projektem „Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta 
Pruszkowa”, które obejmuje obszar miasta w granicach administracyjnych, zapraszam do wzięcia udziału w konsultacjach  
nad przyjętymi rozwiązaniami w tym projekcie. Konsultacje prowadzone są poza ustawową procedurą sporządzania Studium.
Obecnie w Pruszkowie obowiązuje „Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Pruszkowa” przyjęte 
uchwałą Nr XXVIII/309/2000 Rady Miejskiej w Pruszkowie z dnia 16 listopada 2000 r.
Zgodnie z przepisami ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Studium sporządzane jest 
na podstawie uchwały Nr XLIV/501/06 Rady Miejskiej w Pruszkowie z dnia 29 czerwca 2006 r. W celu określenia polityki przestrzennej 
gminy, w tym lokalnych zasad zagospodarowania przestrzennego, rada gminy podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzania 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, zwanego dalej „studium”. 

Studium nie jest aktem prawa miejscowego (art. 9 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym).

Projekt studium zawiera uwarunkowania, czyli wieloaspektowe informacje o stanie istniejącym w formie tekstowej i graficznej.
Projekt studium zawiera kierunki zagospodarowania przestrzennego gminy w formie tekstowej i graficznej.
Procedura oraz zakres  sporządzanego studium regulowane są m.in. przepisami art. 10 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.
Studium jest strategicznym dokumentem planistycznym wskazującym ogólne kierunki zagospodarowania przestrzeni 

naszego miasta. Projekt dokumentu to efekt wielomiesięcznych prac urbanistów, którzy starali się zaplanować przyjazne 
i wygodne dla mieszkańców miasto, z uwzględnieniem, iż około 80% powierzchni miasta ma przesądzone przeznaczenia  
w obowiązujących miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego. 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Pruszkowa po raz pierwszy prezentowane było 
mieszkańcom Pruszkowa w dniach od 15 grudnia 2017 r. do dnia 12 lutego 2018 r. oraz było wyłożone do wglądu publicznego  
w dniach od 26 lutego 2018 r. do 26 marca 2018 r., z trzema dyskusjami publicznymi, a następnie przedłożone Radzie Miasta Pruszko- 
wa do uchwalenia 28 czerwca 2018 r.

Zaktualizowane Studium przedkładamy ponownie mieszkańcom do zapoznania się i składania wniosków.
Udostępnia się projekt Studium w dniach od 20 sierpnia 2020 r. do dnia 21 września 2020 r.
Projekt Studium udostępniony zostanie na stronie internetowej http://pruszkow.bip.gmina.pl/ patrz Architektura i Urbanistyka  

OGŁOSZENIA/OBWIESZCZENIA Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego ROK 2020.    

UWAGA!
Do 21 września 2020 r. czekamy na wnioski mieszkańców, złożone do Prezydenta Miasta Pruszkowa, z podaniem imienia  

i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu zamieszkania lub siedziby, oznaczenia nieruchomości, której wniosek 
dotyczy.

Wnioski można wnosić tradycyjnie w formie pisemnej do Kancelarii Urzędu Miasta Pruszkowa lub pocztą na adres: ul. Kraszewskiego 
14/16 05-800 Pruszków lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej, a w szczególności poczty elektronicznej na adres: 
prezydent@miasto.pruszkow.pl. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków złożonych do projektu studium jest Prezydent Miasta Pruszkowa. 
Rozstrzygnięcie wniosków przez Prezydenta Miasta Pruszkowa, z zachowaniem przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego 

i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.  w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych 
RODO), zostanie zamieszczone na stronie internetowej http://pruszkow.bip.gmina.pl patrz Architektura i Urbanistyka OGŁOSZENIA/
OBWIESZCZENIA Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego ROK 2020.

Zastępca  Prezydenta
 Miasta Pruszkowa 
/-/Konrad Sipiera

\\\ MILANÓWEK

Kończy się kontrakt na obsługę 
milanowskiej komunikacji 
miejskiej. Magistrat wyłonił 
przewoźnika, który będzie 
obsługiwać mieszkańców  
przez kolejne dwa miesiące.    

T radycyjnie już Milanówek realizuje 
krótkoterminowe umowy na ob-

sługę miejskich autobusów. 31 sierpnia 
kończy się kontrakt z firmą Markpol, 
która zajmowała się przewozem miesz-
kańców przez ostatnie dwa miesiące. 
Miasto rozstrzygnęło już postępowanie 
obejmujące kolejny okres, czyli od po-
czątku września do końca października. 
Nowym przewoźnikiem będzie firma 
Przewozy Autokarowe Krzysztof Gry-

giel, która za usługę otrzyma niespełna 
60 tys. zł. 

Operator będzie obsługiwał dwie 
linie miejskie: A i B. Zgodnie z umową 
będzie miał za zadanie realizować 7 

par połączeń w dni powszednie i 3 pary 
połączeń w weekendy na linii A (Mila-
nówek Żukowska – Grodzisk Szpital) 
oraz 6 par połączeń w dni powszednie 
na linii B (Milanówek Łączna – Milanó-
wek Przedszkole Kasperek). Przewoź-

nik ma zagwarantować, że linie będą 
obsługiwać autobusy wyprodukowane 
nie później niż w 2007 r., spełniające 
wymogi dotyczące emisji spalin na po-
ziomie EURO IV. 

Te nietypowo krótkie umowy z 
przewoźnikami to element większej 
polityki władz miasta. Magistrat dąży 
do zakupienia własnego taboru i tym 
samym uniezależnienia się od podmio-
tów zewnętrznych. – Własny transport 
to elastyczność godzin odjazdu, możli-
wość szybkiego reagowania na zmiany 
rozkładu jazdy PKP i WKD, ułożenie gra-
fika odjazdów w taki sposób, aby uła-
twić Państwu korzystanie z transportu 
miejskiego. To natomiast da możliwość 
ograniczenia ruchu pojazdów prywat-
nych. Dla miasta istotnym aspektem jest 
również fakt oszczędności, które będą 
efektem realizacji transportu miejskiego 
własnymi siłami. Jak widać, takie roz-
wiązanie ma wyłącznie plusy. Przed na-
mi ostatni krok, zakup autobusów – wy-
jaśnia swoje decyzje Piotr Remiszewski. 

Na początku lipca Rada Miasta 
wprowadziła zmiany do statutu Zakła-
du Gospodarki Komunalnej i Mieszka-
niowej, dodając do zakresu jego dzia-
łalności obsługę zbiorowego transportu 
lokalnego. Tym samym otwarta została 
furtka do tego, by ZGKiM został de facto 
operatorem milanowskiej komunika-
cji. Kiedy miasto zakupi własny tabor? 
Na razie trudno powiedzieć. Być może 
więcej szczegółów poznamy jesienią, 
gdy ruszą prace nad przyszłorocznym 
budżetem.                 Karolina Hofman

Nowy przewoźnik w mieście

Miasto dąży do zakupu własnego taboru, by uniezależnić się od zewnętrznych 
przewoźników
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Te nietypowo krótkie 
umowy z przewoźnikami 

to element większej 
polityki władz miasta
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Od 1 września rozpocznie 
działalność Przedszkole 
Miejskie nr 16 w Pruszkowie. 
To ostatni akcent inwestycji 
związanej z budową obiektów 
oświatowych na Gąsinie. 
– Dołożyliśmy wszelkich 
starań, aby obiekt ten został 
zaplanowany i zrealizowany  
w sposób kompleksowy  
– podkreśla prezydent Paweł 
Makuch.   

W 2017 roku podpisano umowę 
na wykonanie inwestycji. War-

tość zadania – ponad 47 mln zł. Teren 
przy ul. Pływackiej zamienił się w plac 
budowy. Dzieci uczyły się w starym bu-
dynku szkoły, a obok rósł nowy obiekt. 
Przestronne sale lekcyjne, hala sporto-
wa, odpowiednie zaplecze sanitarne i 
administracyjne – na takie zmiany cze-
kano. Rok temu dokonano odbioru no-
wej Szkoły Podstawowej nr 10 w Prusz-
kowie. We wrześniu uczniowie mogli 
zasiąść w nowych ławkach. Pierwszy 
etap inwestycji dobiegł końca. Pozosta-
ło jeszcze wybudowanie przedszkola 
i zburzenie starej szkoły. Podczas sesji 
rady miasta 24 kwietnia powołano do 
życia Przedszkole Miejskie nr 16. Ma w 
nim uczyć się 100 dzieci.

Można zatem mówić o finale in-
westycji. – Bazując na wcześniej rea-
lizowanych inwestycjach dołożyliśmy 
wszelkich starań, aby obiekt ten został 
zaplanowany i zrealizowany w sposób 
kompleksowy, umożliwiający uru-
chomienie placówki niemalże bezpo-
średnio po ukończeniu prac. Efektem 
zrealizowanych prac będzie na pewno 
zwiększenie atrakcyjności obszaru, a 
w szczególności powiększenie dostęp-
ności usług oświaty, gdyż obiekt ten 
przewidziany został dla ok 100 przed-
szkolaków i 725 uczniów szkoły pod-

stawowej. Na pewno ostateczne oceny 
i efekty będziemy mogli uzyskać po uru-
chomieniu obiektu i po pewnym czasie 
jego użytkowania – tłumaczy prezydent 
Pruszkowa Paweł Makuch.

Zadbano również o infrastrukturę 
sportową oraz odpowiedni sprzęt do 
nauki. – Realizując tę inwestycję posta-
raliśmy się, aby obiekt był kompletny 
pod względem celu, jakiemu ma służyć. 
W zakresie infrastruktury sportowej 
wykonane zostało nowoczesne boisko 
do piłki nożnej z nawierzchnią z trawy 
syntetycznej, 4-torowa bieżnia lekko-
atletyczna oraz skocznia do skoku w 
dal. Oba obiekty zostały wyposażone 
w nowoczesne place zabaw, na których 
uwzględniliśmy potrzebę wykonania 
dodatkowych zabawek integracyjnych 
dla dzieci ze szczególnymi potrzebami. 
Cały obiekt posiada również niezbęd-
ne podjazdy oraz urządzenia dźwigo-
we, umożliwiające poruszanie się tym 
osobom po każdej kondygnacji do tego 
przeznaczonej. Dodatkowo będzie urzą-
dzony w niezbędne meble oraz sprzęt 
komputerowy dla nauczycieli, w tym 
również centrale telefoniczne i telefony, 

wideodomofony umożliwiające komu-
nikację pomiędzy nauczycielami przed-
szkola a rodzicami odbierającymi dzieci, 
a także tzw. system rejestracji czasu pra-
cy, umożliwiający potwierdzenie czasu 
przebywania dzieci w przedszkolu – 
wyjaśnia prezydent Pruszkowa.

Miasto podjęło się również moder-
nizacji ul. Kaletniczej. Uwzględniono 
także kwestie dążące do zapewnienia 
uczniom i nauczycielom bezpieczeń-
stwa. – Podjęte zostały także decyzje o 
ogrodzeniu całego obiektu, w celu ogra-
niczenia dostępu osób postronnych i 
zapewnienia jeszcze większego bezpie-
czeństwa pracy i użytkowania, uwzględ-
niając w tym wykonanie systemu wi-
deodomofonowego na bramach oraz 
wejściach do budynku. Na ukończeniu 
są już prace drogowe w ul. Kaletniczej 
jako jednej z głównych dróg dojazdo-
wych do ww. obiektów. Dlatego też z 
pełną świadomością mogę potwierdzić, 
że inwestycja została dostosowana do 
potrzeb dzieci i nauczycieli – zaznacza 
prezydent Makuch.

Artur Szpuda

Obiekt zrealizowany 
kompleksowo

Drugi etap inwestycji został zakończony
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14 sierpnia zainaugurowano 
wystawę dotyczącą koncepcji 
Ławeczki Marszałka. Teraz 
mieszkańcy zdecydują, w jaki 
sposób Józef Piłsudski zostanie 
upamiętniony.   

M arszałek Piłsudski ma dość cie-
kawy związek z Milanówkiem. 

W 1936 r., po śmierci Naczelnika, ogło-
szono konkurs na projekt sarkofagu, w 
którym spocznie Marszałek w kaplicy 
wawelskiej. Zwycięzcą okazał się Jan 

Szczepkowski, mieszkaniec milanow-
skiej willi Waleria. Rzeźbiarz przygoto-
wał dwa gipsowe modele, na podstawie 
których miał powstać marmurowy sar-
kofag. Prace nad projektem przerwał 
wybuch II wojny światowej, a słuch po 
modelach Szczepkowskiego zaginął. 
Do czasu. W latach siedemdziesiątych 
odkryto je w inwentarzu willi Waleria. 

W 2007 r. miasto wykupiło posiadłość 
wraz z zawartością. W 2015 r. przepro-
wadzono renowację historycznych po-
kryw sarkofagu. 

Na początku roku Stowarzyszenie 
Pamięci Rodzinnej zaproponowało wy-
korzystanie 100-lecia Bitwy Warszaw-
skiej, by na stałe uhonorować Naczelni-
ka. Rada Miasta zgodziła się ze stowa-
rzyszeniem i wspólnie zadecydowano, 
że w Milanówku stanie rzeźba w formie 
ławki, na której „zasiądzie” Marszałek. 
Teraz oddano głos mieszkańcom. 

14 sierpnia obok Milanowskiego 
Centrum Kultury zawisły plansze au-

torstwa artysty Włodzimierza Staroś-
ciaka, przedstawiające różne koncepcje 
wykonania Ławeczki Marszałka. Obok 
stanęła urna, do której każdy może od-
dać głos na projekt, który najbardziej 
przypadł mu do gustu. Wyniki głosowa-
nia mieszkańców powinniśmy poznać 
już niebawem. 

Karolina Hofman

Jak usiądzie Marszałek? 

Teraz mieszkańcy zdecydują, która koncepcja Ławeczki Marszałka najbardziej 
im sie podoba
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OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO
Działając na podstawie art. 11f  ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.  o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz.U.2018.1474 t.j. z dnia 
2018.08.02), art. 35 ust. 1 i 3 ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. – Prawo budowlane  (Dz.U.2020.1333 t. j.  
z dnia 03.08.2020 r.)  oraz art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego (Dz.U.2020.256  
t.j. z dnia 2020.02.18 ze zm.), zawiadamiam, że Starosta Grodziski decyzją nr 1250/20 z dnia  
14.08.2020 r. wydał zezwolenie na realizację inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie drogi 
powiatowej nr 1506W w miejscowości Kozerki na długości 300m  od drogi wojewódzkiej nr 719.
W projektowanym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości1): 
jedn. ewiden. 140504_5_0015 Kozerki:  działki nr ew.: 138 (138/1, 138/2), 139 (139/1, 139/2), 140 
(140/1, 140/2), 142 (142/1, 142/2), 154/2 (154/3, 154/4), 156 (156/1, 156/2), 157 (157/1, 157/2), 
86/24 (86/37, 86/38), 86/19 (86/33, 86/34), 86/17 (86/35, 86/36), 86/15 (86/31, 86/32), 86/8 (86/29, 
86/30), 86/4 (86/27, 86/28), 86/2 (86/25, 86/26), 86/1 (86/39, 86/40)
1) W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, a w nawiasie numer działki po podziale. Ponadto numery działek objętych liniami 
rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
W istniejącym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości: 
jedn. ewiden. 140504_5_0015 Kozerki:  działki nr ew.: 137/1, 137/2, 137/3, 137/4, 153/1
Numery działek przeznaczone pod przebudowę dróg innej kategorii:
jedn. ewiden. 140504_5_0015 Kozerki: działka nr ew.: 44/21
Nieruchomości poza pasem drogowym, na których przewiduje się przebudowę uzbrojenia 
terenu:
jedn. ewiden. 140504_5_0015 Kozerki, działka nr ew.: 87/1
Pouczenie. Od ww. decyzji stronie przysługuje prawo do wniesienia odwołania w terminie 14 dni 
od skutecznego doręczenia, do Wojewody Mazowieckiego za pośrednictwem Starosty Grodziskiego. 
Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokona- 
ne po upływie 14 dni od dnia publicznego ogłoszenia. Z treścią decyzji oraz z dokumentacją sprawy 
można się zapoznać w siedzibie Starostwa Powiatu Grodziskiego w Wydziale Architektoniczno- 
-Budowlanym (Grodzisk Mazowiecki, ul. Kościuszki 32, budynek B).         

\\\ PRUSZKÓW

Znicz Pruszków awansował 
do kolejnej rundy piłkarskiego 
Pucharu Polski. W 1/32 finału 
żółto-czerwoni pokonali Ruch 
Wysokie Mazowieckie 2:0.   

W poprzednim sezonie Znicz po-
żegnał się z rozgrywkami w 

pierwszej rundzie. Emocji w starciu 
pruszkowskiej drużyny z Chełmianką 
Chełm nie brakowało. Przez długi czas 
gospodarze prowadzili, a w końcówce 
wyrównał Maciej Machalski. Gdy wy-
dawało się, że dogrywka zakończy się 
po myśli Znicza na 3:3 trafił Volodymyr 
Gladkiy. W rzutach karnych lepsi okazali 
się gracze Chełmianki.

Tym razem scenariusz się nie po-
wtórzył. Żółto-czerwoni świętują awans 
do kolejnej rundy Pucharu Polski. Ze-

spół Artura Węski bez większych prob-
lemów pokonał Ruch Wysokie Mazo-
wieckie. Od początku Znicz przeważał i 
utrzymywał się przy piłce. Efekty przy-
szły w 33. minucie, gdy wynik spotkania 
otworzył Marcin Bochenek. W drugiej 
połowie Ruch dążył do wyrównania, 
jednak celu nie osiągnął. W 76. minucie 

ponownie cieszyli się piłkarze Znicza. 
Do siatki Ruchu trafił Mikołaj Szymań-
ski. Spotkanie zakończyło się wynikiem 
2:0.

Przy okazji Pucharu Polski warto 
wspomnieć o dobrym występie byłego 
gracza Znicza. W starciu Resovii z Pia-
stem Gliwice Arkadiusz Pyrka strzelił 
dwa gole, a jego drużyna pewnie wy-
grała 4:0.

\\\   Czarnowski odszedł
Ze Zniczem Pruszków pożegnał się 

Patryk Czarnowski. Napastnik, który  
w ostatnim sezonie zdobył w II lidze 
osiem bramek, podpisał umowę z Bruk-
-Betem Termalika Nieciecza. 22-latek z 
nowym pracodawcą związał się dwulet-
nim kontraktem z opcją przedłużenia o 
kolejne 12 miesięcy.

Czarnowski spędził w Pruszkowie 
trzy sezony. Wcześniej grał w Legii II 

Warszawa, UMKS Piaseczno, KS Piasecz-
no i Żyrardowiance Żyrardów.

Sezon w II lidze Znicz Pruszków 
rozpocznie 29 sierpnia o godz. 19.50 
wyjazdowym starciem z Motorem Lub-
lin.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Znicz gra dalej

Znicz pokonał Ruch 2:0

\\\ PRUSZKÓW 

MKS Pruszków poznał 
terminarz I ligi kobiet w sezonie 
2020/2021. Na początek 
zespół Jacka Rybczyńskiego 
zmierzy się z UKS Basket SMS 
Aleksandrów Łódzki.  

W I lidze będzie rywalizowało 
20 drużyn w dwóch grupach. 

Pierwszy etap zakłada zmaganie 
wszystkich zespołów w systemie każdy 
z każdym. Kolejny to rywalizacja play-
-off do dwóch zwycięstw.

MKS Pruszków będzie występował 
w grupie A z SKK Polonią Warszawa, 
KKS Olsztyn, UKS Basket SMS Aleksan-
drów Łódzki, AZS Uniwersytet Gdański 
II, Politechniką Gdańską II, Mon-Polem 
Płock, SMS PZKosz Łomianki, MPKK 
Sokołów S.A. Sokołów Podlaski oraz 

AZS Uniwersytet Gdański. 1. kolejka 
sezonu 2020/2021 zostanie rozegra-
na 3 października. MKS zmierzy się 
na wyjeździe z ekipą z Aleksandrowa  
Łódzkiego.

Pruszkowska ekipa zbroi się przed 
nowym sezonem. W barwach MKS zo-
baczymy Annę Kuncewicz, Polę Dmo-
chewicz, Sonię Frojdenfal, Katarzynę 
Chodkowską. W Pruszkowie nadal 

będą grały Olivia Szumełda-Krzycka, 
Karolina Zaborska, Paulina Kuczyńska, 
Katarzyna Szyller, Magdalena Parysek-
-Bochniak, Kaja Grygiel i Marzena  
Marciniak.

Przypomnijmy, że w poprzednim 
rozgrywkach MKS okazał się najlepszy 
w I lidze.

Artur Szpuda

MKS poznał terminarz

1. kolejka odbędzie się 3 października

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Od zwycięstwa rozpoczęła 
sezon w III lidze piłki  
nożnej Pogoń Grodzisk 
Mazowiecki. Podopieczni 
Krzysztofa Chrobaka  
na wyjeździe pokonali  
Ursus Warszawa 2:1. 

S ezon wystartował w weekend 8-9 
sierpnia, jednak w tym terminie 

Pogoń nie rozegrała meczu. Wszystko 
przez występ Legionovii Legionowo w 
Pucharze Polski. Ligowe starcie przeło-
żono, a Pogoń na inaugurację musiała 
poczekać tydzień dłużej.

Na początek rozgrywek Pogoń poje-
chała do Warszawy. Piłkarze z Grodziska 
i Ursusa od początku pokazali, że mimo 
upału są gotowi do walki. Gospodarze 
chcieli wygrać po nieudanej inauguracji 
i przegranej z Błonianką Błonie. Celem 
Pogoni było udanie wejść w sezon. Ataki 

padały z obu stron, ale na prowadzenie 
wyszli przyjezdni. W 31. minucie do 
bramki Ursusa trafił Damian Jaroń.

Grodziszczanie chcieli być czujni i 
skupić się na obronie, aby w odpowied-
nim momencie ruszyć z kontrą i zadać 
kolejny cios. W 61. minucie faul w polu 
karnym Pogoni i sędzia wskazał na je-
denasty metr. Do piłki podszedł Patryk 
Kamiński, który pokonał Sebastiana 
Przyrowskiego. Pogoń nie zamierzała 
cieszyć się z remisu i szukała okazji do 
strzelania bramki dającej trzy punkty. 
Dobrą decyzją trenera Chrobaka okaza-
ło się wpuszczenie na plac gry Patryka 
Szymańskiego. Zawodnik Pogoni w 73. 
minucie z dystansu trafił do siatki go-
spodarzy. 2:1 i radość w szeregach gości, 
ale trzeba było skupić się na obronie. 
Ursus atakował i niepokoił Sebastiana 
Przyrowskiego, ale ten był pewny w 
swoich interwencjach.

W 3. kolejce Pogoń zmierzy się z 
Bronią Radom. Spotkanie odbędzie się 

23 sierpnia o godz. 11.00 w Grodzisku. 
Wcześniej jednak podopieczni Krzysz-
tofa Chrobaka zagrają zaległy mecz z 
Legionovią.

\\\   Wzmocnienia
Przed sezonem Pogoń dokonała kil-

ku transferów. Informowaliśmy, że sze-
regi grodziszczan zasililą m.in. Mateusz 
Lisowski i Michał Wrzesiński. 

Nowym graczem Pogoni został Mat-
thew Dworak. Młody bramkarz ostat-
nio występował w Zniczu Pruszków. Z 
Polonii Warszawa do Grodziska trafił 
17-letni Mateusz Sidor. 

Po czterech latach na stadionie przy 
Al. Mokronoskich ponownie zagra Piotr 
Maślanka. W ubiegłym sezonie 29-letni 
obrońca grał w Legionovii Legionowo. 
Wcześniej zawodnik występował w 
Polonii Warszawa i w Ursusie Warsza-
wa. Kontrakt z Pogonią podpisał Rafał 
Zembrowski. Doświadczony obrońca 
ostatnio reprezentował barwy Legio-
novii. W swojej karierze Zembrowski 
występował m.in. w Polonii Warszawa, 
Zniczu Pruszków, Pogoni Siedlce czy 
Wiśle Płock.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Udany początek sezonu

Pruszkowska ekipa 
zbroi się przed nowym 

sezonem

2:1 i radość w szeregach 
gości, ale trzeba było 
skupić się na obronie. 

Ursus atakował  
i niepokoił Sebastiana 
Przyrowskiego, ale ten 

był pewny w swoich 
interwencjach

Pogoń cieszy się z trzech punktów
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DAM PRACĘ 

Dam pracę dodatkową, manualną  
osobom z Piaseczna, wiek od 55 lat.  
- mile widziana umiejętność szycia  
na maszynie Kontakt 695-855-491 

Poszukujemy: Osób do sprzątania Biur  
i magazynów. Miejsce Pruszków,  
ul. Przejazdowa Sprzątanie poranne  
lub w ciągu dnia od pon.-pt. (14 zł/h  
na rękę ) Tel. 667-998-304; 603-150-551 
[JUWENTUS SERWIS-wpis do rejestru 
agencji zatrudnienia 11603 oferta  
zatrudnienia tymczasowego

Personel Medyczny !!! Praca w prywatnym 
ośrodku leczenia uzależnień i detoksyka-
cji w Konstancinie-Jeziornej Pielęgniarka/
Pielęgniarz/Ratownik medyczny Miejsce 
pracy: Konstancin-Jeziorna Oferujemy:  
• Zatrudnienie w komfortowym i stabil-
nym prywatnym ośrodku, będącym lide-
rem w swojej branży. • Miłą i przyjazną 
atmosferę, wsparcie przełożonego oraz 
zespołu. • Dobrze wyposażone stanowi-
sko pracy. • Elastyczny grafik dyżurów. 
Oczekiwania: • Wykształcenie min. śred-
nie medyczne – preferowane ukończone 
studia licencjackie/magisterskie na kie-
runku pielęgniarstwo. • Aktualne pra-
wo wykonywania zawodu. • Orientacja  
na Pacjenta, empatia, wysoka kultura 
osobista oraz dobra organizacja pracy 
własnej. Zgłoszenia prosimy kierować  
na adres: osrodek@twoj-detoks.pl, lub 
telefon: 502 861 663 

PRACA W OCHRONIE PRUSZKOWIE.  
Poszukujemy osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności do pracy przy 
ochronie zakładu produkcyjnego  
w Pruszkowie (mile widziana  
podstawowa znajomość komputera).  
Nie wymagamy doświadczenia.  
Dobre warunki pracy. TEL. 578 002 512 , 
577 303 512 lub 739 003 512

Norwa Plants Sp. z o.o. w Piasecznie  
zatrudni w laboratorium od zaraz  
pracownika do obsługi produkcji.  
Docelowo umowa o pracę na pełen etat. 
Praca jednozmianowa, w godzinach  
od 7-15. Kontakt tel. 22 756 20 65  
w godz. 8-14

Praca na stałe, pomocnik dekarza, znajo-
mość elektronarzędzi, możliwość zakwa-
terowania, Brwinów. Tel. 600620187

Pomocnik mechanika, Budowa maszyn, 
Brwinów, 797-125-127

Norwa Plants Sp. z o.o. w Piasecznie 
zatrudni Panie do rozmnażania roślin. 
Mile widziane doświadczenie w pracach 
manualnych. Praca siedząca przy użyciu 
skalpela i pęset. Szkolenie dla osób  
bez doświadczenia. Umowa o pracę, 
pełny etat 7.00-15.00. Tel. 22 756 20 65 
poniedziałek-piątek 8.00-14.00.

Ochrona pasażu handlowego w galerii 
handlowej w Jankach, umowa o pracę, 
system 15-16h. Praca od zaraz.  
Tel: 510-011-347 lub 571-330-639

Zatrudnię operatora minikoparki  
oraz pracownika fizycznego do prac  
w energetyce. Tel. 668 461 868 

Poszukujemy: Osób do sprzątania Biur  
i magazynów. Miejsce: Pruszków,  
Moszna Sprzątanie rano lub popołudniu 
od pon.-pt. (14 zł/h na rękę )+ dodatek 
na dojazdy. Tel. 667-998-304;  
603-150-551 [JUWENTUS SERWIS-wpis 
do rejestru agencji zatrudnienia 11603 
oferta zatrudnienia tymczasowego]

Poszukujemy: Osób do sprzątania  
maszynowego  biurowca. Miejsce:  
Kajetany Sprzątanie: od godz. 17.00 tej 
po 6 lub 7 godzin od pon. do pt. (14 zł/h 
na rękę ) Tel. 667-998-304; 603-150-551 
[JUWENTUS SERWIS-wpis do rejestru 
agencji zatrudnienia 11603 oferta  
zatrudnienia tymczasowego]

Zatrudnię elektryka/elektromontera 
Piaseczno tel. 793 783 070,  
mail:biuro@elektroserwis-zielinski.pl 

Firma ogrodnicza zatrudni  
doświadczonych ogrodników, a także  
na stanowisko kierownika ekipy  
pielęgnacyjnej, tel. 505 075 670

USŁUGI  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Garderoby, szafy, zabudowy kuchenne, 
meble na wymiar, ścianki ażurowe,  
tel. 723 533 233 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki,  
Tel. 604 489 255 www.purterm.pl 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

POMPY CIEPŁA, sprzedaż, montaż,  
serwis tel. 604895675 

Ekipa murarzy przyjmie zlecenia  
na budowę domów w sezonie 
2020/2021 tel. 665 183 980 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194

KOMPLEKSOWE REMONTY  
I WYKOŃCZENIA, MALOWANIE  
ELEWACJI TEL. 793 554 530 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Ogrodnicze, oczyszczanie działek,  
wywóz gałęzi 519 874 891

Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Studnie głębinowe wiercimy  
- tanio i szybko ! 504-01-02-01

Koszenie traw i zarośli na działkach,  
nieużytkach rolnych itp., 606620864

Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Piaskowanie, dojazd, malowanie  
proszkowe 504 216 488

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Mixokret, posadzki betonowe.  
501 019 217 
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
Więźby, konstrukcje dachowe  
501 019 217
Naprawa- pralki, lodówki  
tel. 603 047 616
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721
Ocieplanie budynków Tel. 507 768 230
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Kominiarz tel. 500 214 632 
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Elektryk tel. 666 890 886 
Tynki maszynowe 533125444
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581   
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Naprawy, krycie dachów, 
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Schody, tel. 510 128 912
Cyklinowanie, tel. 510 128 912
Szpachlowanie, malowanie,  
tel. 510 128 912   

SPRZEDAM  
Drewno kominkowe, opałowe,  
każda ilość, tanio, tel. 502 544 959 
Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 727-07-00

KUPIĘ  
Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418

NAUKA

Matematyka tel. 664 438 144

Jęz. niemiecki tel. 503 701 378

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup skuterów całych i powypadkowych. 
tel. 510 210 692

Skup aut najwyższe ceny 503901642 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2002-2020r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738 

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Mitsubishi Lancer Sportback 2010  
stan bdb – 27 tys. tel. 789 100 600 

Toyota Land Cruiser 2001 4x4  
OFF ROAD idealna na wyprawy  
– 45 tys. tel. 789 100 600   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988         

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Sprzedam działkę 3500m2,  
pod zabudowę, Tomice. Tel. 724226610

Całoroczny dom z działką na terenie  
Żywieckiego Parku Krajobrazowego  

350 tys. Kontakt 789 100 600             

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

NAPRAWA PROTEZ, PIASECZNO.  
TEL. 502 031 221             

TOWARZYSKIE 

Mam 61 lat, poznam samotną, wysoką 
Panią w wieku 52-65 lat. 513 612 152

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ KRAJ 

Pandemia wpłynęła na wzrost 
popularności roweru jako 
środka transportu. Co piąty 
rowerzysta przyznaje,  
że korzysta z dwóch kółek  
w szerszym zakresie niż  
przed rokiem.  

J ak wynika z badań przeprowadzo-
nych w lipcu przez Polskie Stowarzy-

szenie Rowerowe (PSR), 45% Polaków 
zamierza korzystać z roweru podczas 
wakacyjnego urlopu, 41% wybiera jed-
noślad zamiast innych środków trans-
portu, a co piąty rowerzysta jeździ obec-
nie więcej niż przed rokiem. Badanie to 
było elementem kampanii organizowa-
nej przez PSR pod nazwą „Rowerowa 
Rewolucja”. Głównym celem inicjatywy 
jest popularyzacja roweru. 

– Odpowiednimi działaniami PSR 
pragnie zachęcać Polaków do korzysta-
nia z tego bezpiecznego i zalecanego 
przez WHO środka transportu, podkre-
ślając jednocześnie, że jest to doskonały 
sposób na spędzanie wolnego czasu – 
informuje Maciej Bułtowicz z PSR.

\\\   Bezpieczny, ekologiczny  
i szybki

Rower, to jeden z najbardziej eko-
logicznych środków transportu, który 
nie emituje spalin i nie generuje emisji 
dwutlenku węgla. Dodatkowo Świato-

wa Organizacja Zdrowia (WHO) zaleca 
jednoślad jako bezpieczny środek trans-
portu w dobie epidemii. Zdaniem WHO 
umożliwia on utrzymanie odpowied-
niego dystansu, a tym samym wpływa 
na ograniczanie rozprzestrzeniania się 
koronawirusa. 

Dzięki dobrze przygotowanej i ciąg- 
le rozwijanej infrastrukturze, rower 
jest także szybki, bezpieczny i pozwa-
la uniknąć zakorkowanych ulic miast. 
Z przeprowadzonego na zlecenie PSR 
badania wynika, że aż 41% Polaków 
korzysta z jednośladu, ograniczając 
podróżowanie innymi środkami trans-
portu. Rezygnujemy głównie z komu-
nikacji miejskiej, taksówek oraz samo-
chodów. Ponadto Polacy częściej wsia-
dają na rowery – aż 24% z nich dekla-
ruje, że jeździ więcej niż w poprzednim  
roku.

– Przemieszczając się samocho-
dem, coraz więcej czasu spędzamy 
stojąc w korkach. W godzinach szczytu 
w dużym mieście przejechanie 15 km 
autem może zająć nawet półtorej go-
dziny – zauważa Krzysztof Dylewski, 
Prezes Polskiego Stowarzyszenia Ro-
werowego – Problem ten nie dotyczy 
rowerów. Przy dobrej infrastrukturze 
tę samą odległość rowerzysta jadąc 
równomiernym, spokojnym tempem 
jest w stanie przemierzyć w 45 minut. 
Cieszy nas, że w tym roku Polacy wybie-
rają rowery, co potwierdzają najnowsze  
badania.

\\\   Do pracy, na weekend  
i na wakacje

Wycieczki rowerowe to również 
popularny sposób spędzania wolnego 
czasu – popołudniami, w weekendy czy 
podczas wakacji. Coraz więcej osób wy-
biera taką formę aktywnego odpoczyn-
ku. Badania wykazały, że aż 45% z nas 
zamierza spędzić wakacje z rowerem.

Fakt, że Polacy wybierają rower, 
potwierdzają także ich decyzje zakupo-
we. 4% respondentów nabyło rower w 
czasie pandemii, a 18% rozważa zakup 
w najbliższym czasie.

Również władze samorządowe 
dostrzegają potencjał, jaki wiąże się z 
przechodzeniem mieszkańców miast 

na rowery. Więcej rowerzystów to mniej 
samochodów, mniej spalin i mniejsze 
korki. Dlatego coraz więcej inwestuje 
się w rozwój infrastruktury rowerowej. 

\\\   Konieczne inwestycje  
w infrastrukturę

Niestety w tej materii sporo jest 
jeszcze do zrobienia.

 – Nie zmienia to faktu, że rower to 
obecnie najlepszy sposób lokomocji dla 
osób dbających o swoje zdrowie, czas 
i naszą planetę, a przykłady z krajów 
zachodnich potwierdzają, że trend ten 
będzie się utrzymywał. Tym bardziej 
apeluję do władz ogólnopolskich i sa-
morządowych o wspieranie rozwoju 

transportu rowerowego – mówi Krzysz-
tof Dylewski.

Jak wynika z przeprowadzonych 
przez PSR ankiet, blisko dwie trzecie 
badanych uważa, że to właśnie rozbu-
dowa infrastruktury rowerowej w naj-
większym stopniu poprawi bezpieczeń-
stwo. Wśród czynników obniżających 
poziom bezpieczeństwa, połowa ba-
danych wskazała brak ścieżek rowero-
wych, a 30% – ich złe zaprojektowanie. 
W sytuacji, gdy w Polsce obserwujemy 
boom na rowery, jakiego dotąd nie było, 
inwestycje w poprawę infrastruktury 
rowerowej są koniecznością.

Joanna Ferlian

Popularność roweru rośnie

Kopenhaga ma 390 km ścieżek rowerowych. Ponad 45% społeczeństwa wybiera rower jako środek transportu


